
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 18. september 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 109

Vil ministeren oplyse følgende med udgangspunkt i artiklen bragt i Fyens Stiftstidende

”Miljøminister på iltsvindsramte Faaborg Fjord: Landbruget skal udlede mindre kvælstof”

den 16. september 2019 i anledning af miljøministerens besøg på Fyn og i det sydfynske

øhav:

– Vil ministeren redegøre nærmere for den generelle, aktuelle forurening i Østersøen,

herunder fra landene rundt om Østersøen, og denne forurenings påvirkning også af

det sydfynske øhav?

– Vil ministeren redegøre for, hvilke initiativer ministeren påtænker at tage overfor de

andre lande rundt om Østersøen, der bidrager til forureningen af Østersøen, med på-

virkning også ind i det sydfynske øhav?

– Vil ministeren redegøre nærmere for den meget store usikkerhed på 100-200 pct. i

beregningerne om overløb fra renseanlæggene generelt, som ministeren omtalte på

samrådet i Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg den 11. september 2019, set i rela-

tion til det kommende forberedende arbejde med vandmiljøplanerne?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Erling.Bonnesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen

formand
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